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RG - 0002.P.XXXVI.2022 
 

P R O T O K Ó Ł  N R  XXXVI/2022 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 27 stycznia 2022 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2022-2029. 
Punkt 8. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2022 rok. 
Punkt 9. 
Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                    
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 
Punkt 10. 
Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 11. 
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt 12. 
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami.   
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały ws. Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2029.  
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws. budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą na rok 2022. 
Punkt 15. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16. 
Wolne głosy i wnioski. 
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Punkt 17. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1530 otworzył                       
XXXVI Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję obrad                      
na żywo. 

 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,       
na sali obrad zasiada 15 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                      
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji. Ponadto pan 
Tomaszewski poinformował, że pismem WA-0903/119/2/18/2021 z dnia 25 stycznia 
2022 roku Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu na podstawie art. 61 § 1 i 4 
Kodeksu postępowania administracyjnego w związku z art. 91 ust. 5 ustawy z dnia                 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym zawiadomiła, że wszczęte zostało 
postępowanie w odniesieniu do uchwały Nr XXXV/254/2021 Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków 
niewygasających z upływem roku budżetowego 2021 oraz ustalenia planu 
finansowego tych wydatków, z powodu naruszenia przepisów art. 263 ust. 2 ustawy        
z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. Dlatego też w dniu dzisiejszym 
zostanie wprowadzony do porządku obrad projekt uchwały ws. sprostowania 
oczywistej omyłki w Uchwale nr XXXV/254/2021 Rady Gminy Nowe Miasto                    
nad Wartą z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie ustalenia wykazu wydatków 
niewygasających z upływem roku budżetowego 2021 oraz ustalenia planu 
finansowego tych wydatków.  

 Autopoprawkę ws. wprowadzenie do porządku obrad uchwały                                 
ws. sprostowania oczywistej omyłki w Uchwale nr XXXV/254/2021 Rady 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków 
przyjęto 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych,  0 głosów wstrzymujących. 

 Porządek wraz z wprowadzoną poprawką został przyjęty 15 głosami                  
za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

• Listy z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Porządek obrad przestawia się następująco: 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
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Punkt 7. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2022-2029. 
Punkt 8. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2022 rok. 
Punkt 9. 
Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                    
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 
Punkt 10. 
Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 11. 
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt 12. 
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami.  
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały ws. Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2029.  
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws. budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą na rok 2022. 
Punkt 15. 
Przyjęcie uchwały ws. sprostowania oczywistej omyłki w Uchwale                                         
nr XXXV/254/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 2021 roku 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 
Punkt 16. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 17. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18. 
Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                         
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem głosowania otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  
 Protokół z XXXV Sesji został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                  

0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Waldemar Tomaszewski informował, że z uwagi na dużą ilość materiału 
ograniczy swoją wypowiedź o pracy w okresie miedzy sesjami. Przed dzisiejszą sesją 
odbyło się wspólne posiedzenie komisji na którym zostały omówione przez panią 
Skarbnik autopoprawki, które zostały uwzględnione w opiniach Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Na posiedzeniu komisji był też przedstawiciel OSP Boguszyn, który 
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omówił sprawę budowy remizy. Wpłynął też wniosek z Parafii św. Trójcy z Nowego 
Miasta o dofinansowanie do prac konserwatorskich.  
Na zakończenie Przewodniczący informował, że rozpoczęły się prace przy 
rozbudowie Szkoły Podstawowej w Kolniczkach.     
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Wójt informował, że plan dzisiejszej sesji to przede wszystkim przyjęcie 
budżetu na rok 2022, zwykle był on przyjmowany w grudniu tym razem wyjątkowo 
odbędzie się to w styczniu. Jest to budżet obciążony przede wszystkim opłatami, które 
mocno poszły w górę. Na dzisiejszej sesji musimy jednak skupić się na przyjęciu 
budżetu i WPFu, dlatego swoją wypowiedź Wójt również ograniczy.    

 
Ad 7) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2022-2029. 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę SO-10/0957/1/2022 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 stycznia 2022 
roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 2022-2029. 

▪ Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi 
załącznik do protokołu.   

 
Ad 8) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę SO-10/0952/1/2022 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 stycznia 2022 
roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na 2022 rok. 

▪ Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi 
załącznik do protokołu.   

 
Ad 9) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę SO-10/0951/48/2022 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 stycznia 2022 
roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej       
na 2022 rok. 

▪ Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi 
załącznik do protokołu.   

 
Ad 10) Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Przewodniczący Rady poinformował, że komisje wyraziły pozytywną opinię                   
o projekcie budżetu na rok 2022 oraz o wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-
2029 następnie odczytał opinię komisji rewizyjnej w której opinii zostały zawarte 
uwagi.  
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Ad 11) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków 
Komisji Rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej.   
 Pani Elżbieta Mnich informowała, że wszystkie zastrzeżenia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej zostały już szczegółowo omówione. W kwestii planowania opłat za 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych klasyfikowanych w §2070, nie zostało 
to zawarte w opisie ponieważ ten paragraf dotyczy sprzedaży hurtowej alkoholi,                
my na terenie naszej gminy nie mamy sprzedaży hurtowej, z tego względu nigdy                  
nie jest to wyszczególniane w dochodach. Regionalna Izba informowała, że zabrakło 
im tego zdania, więc będzie to uzupełnione.  
Jeżeli chodzi o ujęcie w rozdziałach 402 wodociągi 901 ścieki i kanalizacja 904 
utrzymanie zieleni, 795 pozostała działalność dotycząca komunalki, nie powinny być 
ujęte tam stanowiska pracy, dlatego w autopoprawce jaką dzisiaj Wójt przedłożył, 
wynagrodzenia zostały przesunięte do rozdziału 7523, a więc do rozdziału urzędu 
gminy. Te wszystkie zmiany są zrobione w związku z nową klasyfikacją budżetową, 
co prawda utrudni to wyliczenie kosztów cen wody i ścieków. Faktycznie były też 
błędy jeżeli chodzi o inwestycje, które kiedyś były planowane w rozdziale 0010, tzn. 
była to infrastruktura wodociągowa i sanitarna wsi, ponieważ w ubiegłym roku 
zmieniono klasyfikację budżetową, ten rozdział uległ likwidacji i został rozdział 
01043, a więc tylko infrastruktura wodociągowa wsi, dlatego ta stara klasyfikacja 
została usunięta i wprowadzona prawidłowa. Wszystkie inne błędy pisarskie, jakie 
zauważyła Regionalna Izba Obrachunkowa wynikają z tego że niekiedy pisze się na 
starym tekście, ale zostały one wszystkie poprawione.  
Jeżeli chodzi o sprawę wolnych środków, które mamy zaplanowane większe niż 
planowane w budżecie, w związku z czym w zmianach które w dniu dzisiejszym Wójt 
wystosował, jest zmiana i zwiększenie wydatków budżetu o 76 526,00 zł te wydatki są 
pokryte wolnymi środkami. Dochody w stosunku do projektu nie uległy zmianie, 
dlatego deficyt się zwiększył o to 76 526,00 zł  jest to pokryte kredytem 
długoterminowym i wolnymi środkami. 
W kwestii pytań komisji rewizyjnej, jeżeli chodzi o fundusz sołecki w załączniku 
planowanych przedsięwzięć funduszu sołeckiego jest adnotacja, że jedno sołectwo nie 
zostało pozytywnie rozpatrzone, jest to sołectwo Radliniec, sołectwo nie 
zorganizowało zebrania, a tym samym nie złożyło wniosku gdyż maja zawsze 
problem na co środki funduszu wykorzystać. Dębno remont  świetlicy wiejskiej – była 
ona remontowana 10 lat temu ze środków unijnych, gwarancji wykonawcy nie ma. 
Remont świetlicy i montaż klimatyzatora ma być wykonany za 11 tys. zł.  

• Wójt dodał, że zapewne chodzi o sam montaż klimatyzatora i drobne prace 
remontowo naprawcze po tym montażu.     

• Pan Zastępca Wójta informował, że chodzi o odświeżenie sali, oraz wymianę 
części płytek.   

• Wójt Gminy odniósł się do świetlicy w Skoraczewie, przy której planowano 
środki funduszu na jej remont. Stało się to dlatego, że na chwile planowania funduszu 
gmina była o krok od przejęcia świetlicy, dlatego też sołectwo planowało swój 
fundusz na remont świetlicy, pieniądze te nie będą mogły być wydane.  

• Pan Maciej Kuderczak Dyrektor GOK wyjaśniał, iż nie było żadnych dochodów 
z organizacji bo w zasadzie tej organizacji nie było, nie było imprez tanecznych 
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dlatego nie użyto słowa dochody i zostały tylko wynajem. Jeżeli jest taka potrzeba to 
zostanie to podzielone na mniejsze czynniki, które zobrazują ile było dochodów, jaki 
wynajem itd., ale nie przewiduje się imprez biletowanych które przyniosłyby 
dochody, będzie tylko wynajem sprzętu.  

• Pani Skarbnik wyjaśniała, że jeżeli chodzi o prowizje bankowe to kwota 1000,00 
zł jest niska, szukanie banku jest o tyle niebezpieczne. Gminny Ośrodek Kultury ma 
owszem w tym samym banku co Urząd, ale podpisana jest zupełnie inna umowa. 
Urząd umowę z Bankiem Spółdzielczym podpisał w roku 1989 i były ustalenia,                     
że gmina nie będzie miała naliczanego oprocentowania od swoich środków, nie 
będzie płaciła prowizji i nie będzie płaciła za żaden przelew. Dyrektor GOKu czy 
Biblioteki czy OPSu jak podpisywali, to bank już się na to nie chciał zgodzić. Ten 
komfort ma tylko Urząd.  

• Pan Maciej Kuderczak dodał, że i tak mniej wychodzi teraz ponieważ dużo 
płatności odbywa się internetowo. Ponadto Dyrektor dodał, że obowiązki Inspektora 
danych osobowych pełni ta sama osoba co w Urzędzie.    
Na zakończenie pani Skarbnik dodała iż w kwestii składki do wspólnoty 
mieszkaniowej, może powinny być to koszty zarządu nieruchomością wspólną, jest to 
za lokal na ul. Leśnej, jest to lokal pod Bibliotekę.      
 
Ad 12) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi 
autopoprawkami.  

➢ Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że mamy najbardziej karkołomny 
budżet jaki mieliśmy do tej pory. Wygląda on spokojnie, ale niespokojne czasy 
nastały, zapewne Radę czeka wielokrotne zmienianie tego budżetu. Weszła 
masa nowych ustaw, nowych przepisów, płace minimalne rosną, opłaty rosną i 
pytanie czy w połowie roku nie będziemy się martwić czy wystarczy nam 
pieniędzy aby ten budżet spiąć. Pozostaje wyczekiwać, aby nic strasznego się 
nie wydarzyło, epidemia też robi swoje pozostaje pytanie czy za chwile nie 
będziemy musieli zamykać urzędu, firm i nie wiadomo jak to się przełoży na 
wpływy podatkowe. Radny namawiał, aby zapewnić sobie jakąś rezerwę, aby 
przyspieszyć prace nad osuszaniem terenu, który wyłączyliśmy z dzierżawy 
pod działki, byłaby to żelazna rezerwa, którą można by upłynnić w trudnych 
sytuacjach bo być może takie nas czekają.  

➢ Radna Zofia Kędziora informowała, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
Radny dyskutowali nt. projektu budżetu, stąd wniosek Radnej że zapewne 
wszyscy pozytywnie ustosunkują się do uchwały. Zapewne każdy Radny ma 
wiele zadań, przedsięwzięć do wprowadzenia ze swojego terenu, ale niestety 
jest to niemożliwe. W budżet wprowadzono najważniejsze sprawy, z których 
mieszkańcy najbardziej skorzystają. Nastały czasy kiedy nie liczy się już z 
samorządem, narzuca się wiele odgórnych spraw, bez zwracania uwagi czy 
mamy środki, czy damy radę, musimy pewne rzeczy zabezpieczyć w budżecie i 
to jest właśnie najgorsze, że nie wiemy co nas w ciągu roku zaskoczy. Pani 
Kędziora wyraziła pełne uznanie dla pani Skarbnik i wszystkich osób które 
pracowały nad tym budżetem, bo była to praca karkołomna, wiele godzin 
poświęconych żeby ten budżet spiąć.  
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➢ Przewodniczący informował, że analizując projekt tegorocznego budżetu 
odniósł się do dwóch lat poprzednich. Dochody budżetu naszej jednostki 
oscylują w granicach 45- 49 milionów jakie mieliśmy zaplanowane w roku 
poprzednim. Zniżka dochodów w tym roku w porównaniu do poprzedniego 
wynikła ze zmniejszonej dotacji celowej na zadania z zakresu administracji 
rządowej. Ponieważ spadła aż o połowę bo jest to związane ze świadczeniami 
500+ które od czerwca nie będą obsługiwane przez OPS, dlatego do roku 
poprzedniego jest różnica o 5 milionów mniejsza. Jeżeli mówimy o wydatkach 
budżetu to projekt tegorocznego zakładał 52 miliony wydatków, a poprzednie 
dwa lata oscylują w granicach 54-55 milionów złotych. Są to zbliżone wydatki, 
jednak w ciągu roku i tak ten budżet będzie wielokrotnie zmieniany. Ale daje to 
dowód że te budżety są stabilne zarówno po stornie dochodów jak i wydatków. 
Cieszy też to że nie ulegają zmianie wydatki majątkowe, które planowane są co 
roku i są na poziomie 15% ogólnych wydatków budżetu, czyli te 7,5 miliona 
które planujemy w stosunku do innych wydatków to 15%, poprzednie dwa lata 
również kwitowały podobnie bo było to 12% w roku 2021 a w roku 2020 było 
19%. Deficyt w tym roku, który jest na poziomie 7 miliomów złotych, w 
porównaniu do lat ubiegłych za dużo nie odbiega, ponieważ w roku 2020 
deficyt był zaplanowany w wys. 8 milionów złotych, w roku 2021 było to 6 
milionów złotych. Przez ostatnie trzy lata jest ten deficyt na podobnym 
poziomie. Jeżeli chodzi o nadwyżki w budżecie, to również jest podobna 
sytuacja, są one bardzo zbliżone gdyż w poprzednich latach w roku 2020 było 
600 tys. zł, a w roku 2019 było na minusie 78 tys. zł. Co roku planowany jest też 
kredyt długoterminowy, tego zaplanowanego kredytu nigdy nie zaciągaliśmy, 
dlatego w razie czego można po te środki sięgnąć. Co do zadań inwestycyjnych 
Przewodniczący wyraził zdanie, że należy iść odważnie mimo, że nie wiemy co 
nas czeka, podwyżki gazu, prądu, energii to uda się zrealizować te wszystkie 
zdania, mówimy tu o termomodernizacji szkół, wybudowanie studni do wody, 
która połączy Wolicę Nową z Klęką. Przewodniczący informował, że Wójt miał 
wątpliwości co do rozbudowy urzędy, jednak Przewodniczący wyraził zdanie, 
że jeżeli jest to zapisane to należy iść za ciosem i poprawić sytuacje pracy 
pracowników oraz Radnych, gdzie są trudności z organizacją sesji.                              
Na posiedzeniu wspólnym komisji był przedstawiciel OSP Boguszyn, który 
zwracał się z prośbą o znalezienie środków na budowę remizy, gmina 
pozyskała z konkursu zwiększania odporności 500 tys. zł, projekt wykonany na 
budowę remizy ważny jest 2 lata zapewne jeszcze do tematu wrócimy, w tym 
roku już zapewne tej inwestycji nie zaczniemy, może znajda się jakieś inne 
środki w przyszłym roku.  
Wieloletnia Prognoza Finansowa wskazuje, że zadłużenie naszej gminy będzie 
przez 7 lat. Są jednostki samorządów które to zadłużenie maja rozłożone na 
wiele więcej, prawie sięgające 20 lat. Na zakończenie Przewodniczący wyraził 
zdanie, że budżet jest do zrealizowania, po wielu zmianach w ciągu roku 
będzie zrealizowany w większości.           

 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2029.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 
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W pierwszej kolejności pan Przewodniczący proponował przegłosowanie 
autopoprawek Wójta Gminy do Wieloletniej Prognozy Finansowej.   

 Za wprowadzeniem autopoprawek do uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 
głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie Przewodniczący proponował podjęcie uchwały z wprowadzonymi 
autopoprawkami.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXXVI/257/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 stycznia 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą na rok 2022. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

W pierwszej kolejności pan Przewodniczący proponował przegłosowanie 
autopoprawek Wójta Gminy do budżetu na rok 2022.   

 Za wprowadzeniem autopoprawek do uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 
0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie Przewodniczący proponował podjęcie uchwały z wprowadzonymi 

autopoprawkami.   
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      

0 głosów wstrzymujących. 
 Uchwała Nr XXXVI/258/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     

27 stycznia 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 15) Przyjęcie uchwały ws. sprostowania oczywistej omyłki w Uchwale                         
nr XXXV/254/2021 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 grudnia 2021 
roku w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję, 
w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXXVI/259/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
27 stycznia 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 16) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
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Ad 17) Wolne głosy i wnioski. 
➢ Jako pierwsza głos zabrała pani Małgorzata Pacholska pracownik Biblioteki 

Publicznej w Nowym Mieście nad Wartą, która odczytała sprawozdanie                    
ze swojej działalności za okres 5 lat będąc Dyrektorem Biblioteki.  

➢ Następnie głos zabrał pan Paweł Marciniak, który pytał ilu z Radnych 
zapoznało się z przekazanymi wynikami badania wody.  

Przewodniczący odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy, dodając                       
że sugestie mieszkańca odnośnie wody zostały wysłuchane przez pana Wójta, 
została udzielona odpowiedz, że za dopuszczenie wody do spożycia 
odpowiedzialny jest Sanepid, do tej pory nie było zastrzeżeń.  
Następnie pan Marciniak pytał Zastępcę Wójta czy nadal będzie propagował 
wszczepianie preparatów przeciw COVID-19 pomimo wielu publikacji 
świadczących o ich szkodliwości.  
 Przewodniczący informował, że było powiedziane, iż szczepienia                      
są sprawą indywidualną, każdy sam decyduje o sobie.  
 Zastępca Wójta informował, że ma świadomość że przyjmowanie 
wszelkich szczepień wiąże się z pewnym ryzykiem, jednak jest to jedyny 
sposób na walkę z COVIDem, jeżeli wojewoda zwróci się z propozycją 
prowadzenia akcji szczepiennej to na pewno gmina Nowe Miasto będzie ja 
dalej prowadzić. Nie ma na tyle silnych dowodów, aby uznać że ta akcja jest 
niewłaściwa.  

   (…) 
➢ Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi pani Małgorzaty Pacholskiej, informując iż 

pani Małgorzata był Dyrektorem Biblioteki przez okres 5 lat, pani Dyrektor nie 
została zwolniona, tylko nie została powołana na stanowisko Dyrektora na 
kolejną kadencje, pani Małgorzata jest nadal pracownikiem Biblioteki. Nikt też 
nie ujmuje zasług pani Dyrektor, nie jest też kwestionowana pozycja Biblioteki 
na którą pracował i pracuje zespół ludzi, pracowali poprzedni dyrektorzy 
również, a siłą tej Biblioteki jest grono jej miłośników. Podejmując decyzję                  
o powołaniu pani Dyrektor bądź niepowołaniu liczyła się opinia ludzi, opinia 
była taka, że to powołanie nie zostało powtórzone. Dlatego nie można 
absolutnie ujmować zasług pani Małgorzaty Pacholskiej, Wójt wyraził nadzieje, 
że pani Pacholska będzie nadal pracownikiem naszej Biblioteki. Dyrektorem 
jest teraz pani Monika, która wiele lat pracowała w naszej Bibliotece, ma 
głębokie doświadczenie i zapewne Biblioteka nadal będzie utrzymywała 
wysoki poziom.   

➢  Radny Leszek Zacharyasz pytał czy koszty dostarczania kubłów na popiół 
będą po stronie mieszkańców.  

Pani Sekretarz informowała, że koszty za kubeł za odbiór popiołu nie 
ponoszą mieszkańcy, te kubły są dostarczane na koszt przewoźnika 
wynika to z postępowania przetargowego.   

➢ Radna Adela Nowicka informowała, że złożyła interpelację wraz z Radną 
Halina Jankowską, która winna być przekazana Wójtowi za pośrednictwem 
Przewodniczącego.   
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Ad 18) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XXXVI  Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                    /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  


